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P R O T O K Ó Ł  Nr XXX/2017 
z XXX sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 28 czerwca 2017 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Konieczna  o godz. 9:00 otworzyła 

sesję  i po powitaniu radnych i gości oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie    w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 

2 do nin. protokołu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXX sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad  XXVIII i XXIX sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja z działalności GKRPA za rok 2016. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2016 rok oraz  

    sprawozdanie finansowe wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z    

    wykonania  budżetu gminy Kraszewice za 2016 rok wraz z informacją o stanie   

     mienia komunalnego. 

10. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu za    

     2016 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

12. Przedstawienie Uchwały nr 1/2017 Komisji Rewizyjnej z dnia 22 maj 2017r. w  

       sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2016 rok.  

13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji    

      Rewizyjnej  Rady Gminy Kraszewice o udzielenie absolutorium dla Wójta za    

      2016 rok. 

14. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2016 rok. 

15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2017-2021, 

3) ustalenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego nie   

     będącego własnością Gminy Kraszewice używanego do celów służbowych  

     przez radnych Rady Gminy Kraszewice. 

4) uchwalenie Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kraszewice na  

     lata  2017-2019 

5) dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Kraszewice      
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    instrumentem płatniczym   

16. Wnioski i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na wnioski. 

18. Zakończenie obrad sesji.      

 

  W sprawie porządku obrad  zgłoszono następujące  uwagi i zapytania: 

Wiceprzewodnicząca Anna Konieczna zaproponowała aby w punkcie czwartym nie 

przyjmować protokołu z XXIX sesji ponieważ nie ma sekretarza tamtej sesji oraz 

zaproponowała aby usunąć punkt 6  z powodu nieobecności Przewodniczącego Artura 

Chowańskiego i skreślić punkt 7 z powodu nieobecności przewodniczącego komisji 

Radosława Gatkowskiego  

 W wyniku głosowania porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty przez 

Radę Gminy. 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głos). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. Na Sekretarza Obrad XXVIII Sesji 

Rady Gminy wybrany został radny Sylwester Gołdyn 

Punkt 4 z porządku wykreślono przyjęcie protokołu z XXIX sesji z powodu 

braku obecności sekretarza XXIX 

Ponieważ w sprawie protokołu XXVIII nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXVIII sesji 

Rady Gminy w dniu 24 marca 2017 r. bez odczytania. W wyniku jawnego głosowania 

protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

Punkt 5 Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z 

realizacji  uchwał.  

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności i z 

realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, zatem  od ostatniej sesji w dniu 12 maja 

2017 r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Do sprawozdania radni mieli następujące pytania: 

Radny Jan Kędzia zapytał dlaczego gmina Kraszewice nie dostała dofinansowania w 

dziale gospodarki wodno ściekowej  a złożony wniosek nie uzyskał wymaganej liczby 

punktów . Gmina Czajków złożyła wniosek na rury azbestowe i wniosek przeszedł a 

czy Gminę Kraszewice obejmują inne przepisy. Należało napisać wniosek na 

przydomowe oczyszczalnie ścieków i na stacje uzdatniania wody. Jakby ten wniosek 

uzyskałby maksymalną liczbę punktów. Można było wnioskować na kwotę do 2 mln 

złotych na te inwestycje 

Wójt Gminy odpowiedział na to pytanie w wolnych wnioskach i zapytaniach   

Punkt 6 i 7 został wykreślony z porządku obrad 
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Punt. 8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2016 rok oraz 

sprawozdanie finansowe wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

 

Powyższe sprawozdanie zostało przedstawione przez Skarbnika Gminy.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

 

Dochody  

Na plan 15.965.287,98 zł wyniosły 16.021.315,12 zł. Stanowi to wykonanie 

 w 100,4% . Porównując do poprzedniego roku dochody budżetu  kolejny raz wzrosły, 

tym razem o 1.966.458,62 zł, czyli o 14,0%. 

 

Do powodów nie zrealizowania pełnego planu dochodów należy zaliczyć: 

- uzyskano przekraczające przyjęty plan dochody z czynszów dzierżawnych za 

tereny łowieckie płacone przez koła łowiecki. Dochody te są uzyskiwane za 

pośrednictwem Starostwa Powiatowego, 

- wyższe niż planowano wpływy ze sprzedaży wody i odpłatności za noclegi w 

prowadzonym hoteliku, 

- zwrot dotacji do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego na obsługę zadań 

zleconych co wpłynęło na niezrealizowanie rocznego planu dochodów. 

 

Wydatki  

Wydatki w 2016 roku na plan 16.235.287,98 zł wyniosły 15.103.103,22 

13.151.488,87 zł tj. 93,0%. Porównując do poprzedniego roku wydatki budżetu były 

wyższe o 1.951.614,35 zł tj. 14,8 %. 

Powodem wzrostu poziomu wydatków były duże inwestycje realizowane w 

naszej gminie realizowane w 2016 rok. 

 

Przyczyny największych odstępstw w wykonaniu planu (różnice przekraczające 5%): 

- mniejsze niż planowano wydatki na inwestycje, 

- racjonalniejsze wydawanie środków na niektóre zadania, 

- niewykorzystana rezerwa na zarządzanie kryzysowe. 

Przychody i rozchody budżetu 

Budżet na 31.12.2016r. wykonano z nadwyżką budżetową wynoszącą 918.211,90 zł 

na planowany deficyt 270.000 zł. 

 

Na przychody budżetu składały się środki  z tytułu przyjęcia do budżetu 

nadwyżki z lat ubiegłych w wysokości 72.000,00 zł (wykonanie 330.945,20 zł), oraz 

wolnych środków z lat poprzednich w wysokości 528.000,00 zł (wykonanie 

528.000,00 zł). Środki te w ciągu roku zwiększyły wydatki bieżące oraz inwestycje. 
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W rozchodach mamy spłatę kredytów i pożyczek na kwotę 280.000,00 zł na 

plan 280.000,00 zł oraz udzielenie z budżetu pożyczki w wysokości 18.000,00 zł  dla 

OLGD na plan 50.000,00 zł. 

 

Zadłużenie 

Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień 31 grudnia 

2016r. wyniosło kwotę 280.000 zł. Jest to spadek w porównaniu z poprzednim rokiem 

o 280.000 zł. 

 

W sprawie przedstawionego sprawozdania nie zgłaszano uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt. 9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                     

z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2016 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego. 

 

Wójt Gminy przedstawił Uchwałę Nr SO-0954/60/4/Ka/2017 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 08.05.2017 r.              

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kraszewice 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2016 wraz z objaśnieniami                         

i informacją o stanie mienia jednostki.  

Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

W powyższej sprawie nie zgłaszano uwag i zapytań. 

 

Punkt. 10. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem 

finansowym. 

         W sprawie przedstawionych sprawozdań nie zgłaszano uwagi ani zapytań.  

Dlatego rada przyjęła sprawozdanie do akceptującej wiadomości  

 

Punkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

Uchwała została przedstawiona przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, dlatego 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXX/172/2017 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 rok wraz ze 

sprawozdaniem finansowym   

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głosów),  

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 



 5 

Punkt. 12. Przedstawienie Uchwały nr 1/2017 Komisji Rewizyjnej z dnia 22 maja 

2017r. w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2016 rok.  
 

W powyższej sprawie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna 

Małgorzata Broniecka  i odczytała Uchwałę Nr 1 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                           

w Kraszewicach z dnia 22 maja 2017 r. w sprawie absolutorium, pozytywnie 

oceniającej wykonanie budżetu gminy Kraszewice za rok 2016 i wnioskującej                     

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice za 2016 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Do przedstawionej uchwały zadano następujące pytania  

Radny Jan Wojtaszek zadał pytanie odnośnie tego iż napisano że zadania były 

zgodne z przepisami prawa i uchwałami Rady odniósł się do uchwały z 26 kwietnia 

2010 roku w sprawie zasad oddawania nieruchomości   w dzierżawę stanowiąca 

własność gminy . Radny zauważył iż nie jest ustalona stawka opłat za dzierżawę. 

Dodał  iż w uchwale jest napisane że  stawki ustala wójt w drodze zarządzenia. Nie ma 

podstawy prawnej naliczania  opłat za dzierżawę. 

Radna Małgorzata Broniecka odpowiedziała że faktycznie nie zostały naliczone 

stawki i w związku z tym komicja rewizyjna nie może zająć się tą sprawą ponieważ 

nie jest kompetentna jeśli chodzi o realizacje uchwał to komisja zajęła się wszystkimi 

które dotyczyły wydatków majątkowych  

Radny Jan Wojtaszek przedstawił zarządzenie nr 19 Plan wykorzystania zasobów 

nieruchomości  stanowiącej własność gminy Kraszewice  na lata 2015-2017 i 

stwierdził że w tym zarządzeniu należało ustalić stawki za dzierżaw Wtedy sprawa by 

się rozwiązała. 

Radna Małgorzata Broniecka odp: iż wszystkie uchwały opiniuję komisja budżetowa 

a pan jest przewodniczącym tej komisji  

 

Ponieważ w sprawie uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, Rada 

Gminy przyjęła uchwałę Komisji Rewizyjnej do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt. 13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie absolutorium dla 

Wójta za 2016 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Broniecka odczytała Uchwałę 

nr    SO-0955/48/1/Ka/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej               

w Poznaniu z dnia 2 czerwca 2017 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Kraszewice za 2016 r. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził opinię, 

iż wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium za 2016 r. został opracowany zgodnie z wymogami 

prawa i jest uzasadniony.  

Opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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W powyższej sprawie zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radna Adela Puchała zwróciła uwagę, że zgodnie z opinią RIO Komisja Rewizyjna 

rozpatrując sprawozdanie nie poczyniła z tego tytułu żadnych ustaleń ani wniosków.  

Zdaniem radnej uchwała komisji jest obszerna, zawiera wiele zapisów oraz ustaleń. 

Zachodzi zatem pytanie, skąd wynika ocena RIO.  

Radna Małgorzata Broniecka wyjaśniła, że komisja rewizyjna podczas każdej kontroli 

zapisuje wnioski, których nie zamieszczano w uchwale dotyczącej oceny budżetu za 

rok ubiegły. W treści uchwały zawarto natomiast wszystkie aspekty, które zgodnie               

z przepisami prawa powinny się znaleźć we wniosku komisji rewizyjnej.  

 

 Ponieważ w sprawie opinii RIO nie zgłaszano innych uwag i zapytań, Rada 

Gminy przyjęła ww. opinię do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt. 14. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 

2016 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice. 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, dlatego 

wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdziła, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXX/173/2017 w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice  

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), która stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Punkt 15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)Zmian w budżecie gminy 2017  

 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radna Adela Puchała zapytała  na jakie zadania w dziale 750  Administracja 

Publiczna zwiększa się wydatki na kwotę 32 698zł? 

Skarbnik Gminy odp iż  są to wydatki bieżące zgodnie z załącznikiem nr 2 

Radna Adela Puchała zadała dodatkowe pytanie czy mieliśmy za mało zaplanowane 

na administrację publiczną? 

Wójt Gminy odp:  iż w tym roku mieliśmy dwie duże odprawy emerytalne naszych 

pracowników którzy przeszli na emeryturę, dodatkowo musieliśmy zrobić projekt na 

ochronę przeciwpożarową. To są wydatki których nie jesteśmy  w stanie na co dzień 

uniknąć i przewidzieć. Jest to taka zmiana w budżecie wyprzedzająca na wydatki 

których nie jesteśmy w stanie zaplanować. 

Radny Jan Wojtaszek: Odnośnie wykupu udziału 1000zł w protokole napisane że 

wartość udziału ok 40-50 tys. Dlatego może trzeba by było wykupić więcej skoro taka 

duża wartość. 
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Wójt Gminy Odp iż dla nas jest ważna rekompensata ale trzeba pamiętać że kiedy jest 

dobrze to można  się cieszyć bo są zyski  ale kiedy firma upada to w stosunku do tego 

ile mamy udziału tyle ponosimy partycypacji w kosztach. 

Radny Jan Wojtaszek : Jeśli chodzi o połączenie studni w Rencie. Wiadomo że pompy 

dostarczą wodę do stacji uzdatniania wody. Ważne pytanie czy obecna instalacja 

wytrzyma takie ciśnienie. 

Wójt Gminy  zobrazował jak wygląda przesył wody i to nie jest tak że woda jest 

pompowana z Renty prosto do sieci. To stacja podaje i eliminuje ciśnienie. na dzień 

dzisiejszy nie jesteśmy w stanie zwiększyć ciśnienia ale możemy zagwarantować stały 

dopływ wody. 

W wyniku jawnego głosowania stwierdziła, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXX/174/2017 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy 2017 

(za - 11głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  nieobecny 

Adrian Kruszakin i Marcin Cichosz która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata    

    2017-    2021 

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany WPF 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc wiceprzewodnicząca 

Rady Gminy zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu 

uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXX/175/2017 w sprawie 

Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2017-    

2021 

  

(za - 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2 głosów), wrócił Adrian 

kruszakin i Marcin Cichosz która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

3) ustalenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego nie   

   będącego własnością Gminy Kraszewice używanego do celów służbowych  

przez radnych Rady Gminy Kraszewice. 

  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXX/176/2017 w sprawie ustalenia 

stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego nie  będącego 

własnością Gminy Kraszewice używanego do celów służbowych  przez radnych 

Rady Gminy Kraszewice. 
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(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), która stanowi 

załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

4) uchwalenie Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kraszewice 

na lata  2017-2019 

Program przedstawiła Pani Wanda Skorupa 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXX/177/2017 w sprawie 

uchwalenie Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kraszewice na 

lata  2017-2019 

 

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), która stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

5)  dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy    

    Kraszewice      instrumentem płatniczym   

Wójt Gminy w skrócie przedstawił projekt uchwały który polega na nabyciu terminala 

z Rejonowego Bank Spółdzielczego w Lututowie  poprzez który  petenci Gminy będą 

mogli uiścić różne opłaty za pomocą karty. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXX/178/2017 w sprawie 

dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy   

Kraszewice instrumentem płatniczym   

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), która stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 16 wnioski zapytania  

Radny Józef Adamus stawka za  kilometr dotyczy również sołtysów? 

Sekretarz Gminy odpowiedział iż stawki dotyczą tylko Radnych Gminy. 

Radna Małgorzata Broniecka zapytała czy złożony wniosek na komisji wspólnej w 

sprawie przebudowy drogi w Jaźwinach trzeba złożyć jeszcze raz?  

Wójt Gminy odpowiedział iż decyzja należy do radnej i powiedział ponownie o 

swojej propozycji aby odstąpić od przebudowy tej drogi z własnych środków i złożyć 

jeszcze raz wniosek o dofinansowanie jesienią i czekać na rozstrzygnięcie na koniec 

tego roku albo na początku kolejnego. Jeśli jednak nie uda się uzyskać 

dofinansowania wtedy będziemy remontować tę drogę z własnych środków. 
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Radna Małgorzata Broniecka  wniosła o ponowne  złożenie wniosku do Urzędu 

Wojewódzkiego o dofinansowanie do przebudowy drogi w Jaźwinach. W przypadku   

kiedy pozyskamy środki proszę o wyremontowanie całej  drogi , jeśli jednak zostanie  

negatywnie rozpatrzony proszę aby zrobić z własnych środków drogę od punktu koło 

państwa Kowalczyk do odcinka koło państwa Kaźmierczak. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego wniosku? 

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

 

Kolejny wniosek w imieniu mieszkańców ul. Słonecznej Jeleni 1 i Jeleni 2 aby 

ograniczyć prędkość złożyła Anna Konieczna. Zaproponowała aby postawić znak z 

ograniczeniem prędkości i  wagi. 

Wójt Gminy  odniósł się do wniosku i powiedział że możemy zrobić 

ograniczenie ale będzie się to wiązało z wzmożoną kontrolą policji. I to byłoby 

również dla nas kłopotliwe. Ale przychylę się do wniosku Radnej i zobaczymy czy 

wstawienie znaków zda egzamin. 

Wójt Gminy chciał również  przekazać radnym czego dowiedział się na 

szkoleniu na temat odnawialnych źródeł energii i powiedział iż jest to konkurs  z 

WRPO . Jest możliwość dofinansowania 85% na kolektory i fotowoltaike   przy czym 

vat w tym projekcie nie jest kwalifikowanym .  a Na a każdym etapie w tym  temacie 

my jako samorząd musimy odprowadzić Vat.  Warunkiem przystąpienia do projektu 

jest to że przez 5 lat nie można nic przerabiać na dachu  W przypadku jeśli mamy w 

domu działalność gospodarczą to zwrotem będzie tylko  65%. Kolejnym warunkiem 

jest to że musi mieć oddzielny licznik na dom  i oddzielny na  gospodarstwo. Jeśli 

chcielibyśmy wejść w ten projekt to dobrze by było mieć partnera.  

Radny Jan Kędzia wypowiedział się iż trzeba iść w odnawialne źródła energii 

ponieważ to jest ochrona środowiska i dobrze było też abyśmy mieli jakieś materiały 

w tym temacie. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy był składany wniosek z programu Aktywne 

Sołectwa  

Wójt Gminy odp iż jest złożony wniosek nasza wieś naszą sprawą odnośnie Gluszyny, 

Końca Świata  

Radny Jan Wojtaszek zadał pytania   odnośnie chodnika Renta Racławice nie 

należałoby ogłosić przetargu ponieważ tak mało ludzi pracuje  i jest to  ciężki teren do 

założenia chodnika. 

Wójt Gminy odpowiedział że  pieniądze które mamy zabezpieczone są na system 

gospodarczy. Możemy ogłosić w formie przetargu ale trzeba będzie znaleźć środki ok  

60tys. Pracownicy którzy przychodzą z urzędu Pracy to albo nie chcą pracować albo 

nie nadają się, dlatego taki kłopot. 

Sołtys Leon Owczarek wypowiedział się o połączeniu klubu sportowego w Kuźnicy i 

Kraszewicach iż połączyli się tylko seniorzy reszta jest bez zmian. A Kluby 

Łużyczanka i Masovia pozostały. 
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Radny Jan Wojtaszek powiedział iż jeśli chodzi o budowę przedszkola to myślał że 

firma kompleksowa zrobi projekt i pomoże w napisaniu wniosku o dofinansowanie.  

Wójt Gminy odp: że aby  napisać projekt i wniosek to są dwie różne rzeczy . Firma od 

projektu nie ma kompetencji żeby napisać wniosek do WRPO  

Radny Jan Wojtaszek dopytał jeszcze ponieważ u nas jest tak że projekt czy 

przechodzi dalej czy nie my za niego płacimy i pieniądze przepadły. 

 Dlaczego tak jest ? 

Wójt Gminy odp:  że nigdy nie jest tak że projekt  budynku ginie on  cały czas jest w 

dokumentach. Aby złożyć wniosek w jakimkolwiek konkursie to trzeba mieć projekt  

budowlany. 

Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi Radnego  Jana Kędzi  w sprawie wniosku 

złożonego w Urzędzie Marszałkowskim w dziale Gospodarki Wodno- Ściekowej  

który nie zdobył odpowiedniej ilości punktów aby dostać dofinansowanie, i  

Wytłumaczył  że Każdy projekt robi się pod potrzeby a nasza potrzebą było 

zmodernizowanie oczyszczalni i przy okazji wymianę rur azbestowych. Wniosek 

piszemy według stanu faktycznego. Gdybyśmy się zajęli gospodarką wodna ściekową 

i gdybyśmy w projekcie połączyli stacje uzdatniania wody w Kuźnicy Grabowskiej z 

Oczyszczalnią Ścieków wtedy mielibyśmy więcej punktów i wniosek 

prawdopodobnie by przeszedł. Ale my na wniosek Radnego Jana Kędzi złożyliśmy  

wniosek o wymianę rur azbestowych i dlatego nie dostaliśmy dostatecznej ilości 

punktów  

 

Punkt 17 Odpowiedzi na wnioski 

W punkcie 16 zostały udzielone odpowiedzi na wnioski i zapytania   

 

Punkt 18. Zakończenie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad wiceprzewodnicząca Rady Gminy 

Anna Konieczna podziękowała Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, 

, sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach - zamykając tym samym o 

godz. 12:25  XXX sesję Rady Gminy Kraszewice. 

 

 

 
   Protokołowała:                       Sekretarz Obrad XXX sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa             /-/ Sylwester Gołdyn  

 

 

 


